
Protokół Nr XLV/22 

 

z XLV sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 24 marca  2022 r. on-line.      

Stan radnych – 23 

Obecnych – 23 (zał. Nr  1), radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji. 

                               

Ad.1 

Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski -otworzył o godz. 13.00 XLV sesję Rady 
Miejskiej w Pabianicach. Powitał Radnych, Prezydenta z jego najbliższymi 
współpracownikami oraz pozostałych zaproszonych gości. 

 

Ad.2 

Przyjęcie porządku obrad, nie było uwag. Przyjęto (zał. Nr 2). 

 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLIII/22 z dnia 27.01. 2022 r., Nr XLIV/22 z dnia 8.03. 2022 r. 

nie było uwag, przyjęto. 

 

Radny Włodzimierz Stanek-  ma pewne uwagi do porządku zgodnie z  paragrafem 27 
regulaminu. Porządki sesji radni powinni otrzymać 7 dni przed, natomiast  porządek był 
rozszerzany jeszcze wczoraj  i  dziś dokładane materiały. Prosi o powiadamianie radnych    
o rozszerzeniu porządku i nowych materiałach. 

 

Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski -przyjmuje i będzie to robione. 

 

Radny Antoni Hodak-  zgłosił wniosek, aby projekt uchwały dot. DOA   z pkt. 18 porządku 
był wcześniej przed skargą. 

 

Głosowanie: za przyjęciem zmiany porządku obrad –21, przeciw-0, wstrzymało się -0 . Przyjęto. 

Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 3 ).                                                                                        

 

Ad.4 

Informacja Prezydenta Miasta Pabianic o ważniejszych decyzjach i zarządzeniach  + 
sprawozdanie z  WSL  + pismo dot. zwalczania Covid – 19 (zał. Nr 4). 

Prezydent Miasta Pabianic Grzegorz Mackiewicz : 

- 46 uchodźców z Ukrainy przebywa w Centrum Rampa, 19 rotacyjnie w hotelu Włókniarz. 
Miejsca zbiorowego zakwaterowania to w pierwszej kolejności sala OSP Pabianice (20 
miejsc) i sala w SP 3 (50 miejsc), w dalszej kolejności, jeżeli zajdzie absolutna potrzeba, 
hala tenisowa (150-200 miejsc). Indywidualne propozycje zakwaterowania uchodźców 
mieszkańcy mogą zgłaszać do Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego pod 
numer 605 099 687. 

- Od pierwszych dni wojny w hali przy ul. Orlej działa miejski magazyn zbiórki darów, od 
poniedziałku do piątku w godz. 14.00 – 19.00. Korzysta z niego po kilkadziesiąt osób 
dziennie, odbierając ubrania, środki czystości, żywność, rzeczy dla dzieci i inne potrzebne 
do codziennego życia. Ok. 40 palet z darami przekazano do dyspozycji wojewody łódzkiego. 
Przy ul. Stary Rynek 4, w Cechu Rzemiosł Różnych, zbiórkę nadal prowadzi Forum 



Organizacji Pozarządowych. 

- MCPS wypłaca jednorazowe świadczenia pieniężne dla obywateli Ukrainy przeznaczone 
na utrzymanie  i pozostałe świadczenia w ramach pomocy społecznej. Osoba, która 
zapewniła zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom Ukrainy może złożyć wniosek o 
świadczenie pieniężne z tego tytułu w Wydziale Spraw Społecznych i Gospodarczych UMP. 

- Po wejściu w życie spec ustawy w Wydziale Spraw Obywatelskich nadano 250 numerów 
PESEL obywatelom Ukrainy, ponad 1400 jest umówionych na wizytę (stan na 23.03).  
Ponad 200 numerów nadano przed wejściem w życie specustawy. Nie otrzymaliśmy jeszcze 
od administracji rządowej dodatkowych zestawów komputerowych do obsługi uchodźców. 
Ażeby uniknąć kolejek, wyznaczane są terminy. Darmowe zdjęcia biometryczne do 
dokumentów robi 6 zakładów fotograficznych. 

- W szkołach i przedszkolach przebywa ok. 100 ukraińskich dzieci, zdecydowana większość 
w wieku szkolnym. Przyjmowane na bieżąco. Mają zapewnione wsparcie językowe i 
bezpłatne posiłki. Zapisać można w placówce najbliżej miejsca zamieszkania albo przez 
Wydział Edukacji, Kultury i Sportu UMP. Jeśli będzie rosła liczba dzieci, możliwe są klasy 
przygotowawcze. Czas wolny dzieciom organizują instytucje kultury, Centrum Junior, kluby 
sportowe i  organizacje pozarządowe. 

- 10 marca zaprosiliśmy na spotkanie na spotkanie informacyjne obywateli Ukrainy 
przebywających w Pabianicach i osoby, które udzieliły im schronienia. Przyszło ok. 100 osób. 
Najważniejsze informacje przedstawili i na pytania odpowiadali przedstawiciele wydziałów 
Urzędu Miejskiego, Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej, Pabianickiego Centrum 
Medycznego, Powiatowego Urzędu Pracy, Powiatowego Centrum Zarządzania 
Kryzysowego, Komendy Powiatowej Policji i Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. Obecny 
był tłumacz jęz. ukraińskiego i rosyjskiego. Najważniejsze informacje z numerami telefonów 
zebrano w ulotce w dwóch językach, planem miasta i słowniczkiem przydatnych zwrotów. 

- 3 marca Pabianice wypowiedziały umowę o partnerstwie z rosyjskim Gusiewem, 
oświadczenie radnych PIS (zał. Nr 5). 

 

Radny Włodzimierz Stanek-  na  hali na Orla, jaka pomoc potrzebna, co na dziś w tym 
magazynie brakuje ? 

 

Prezydent Miasta Pabianic Grzegorz Mackiewicz –wszystko potrzebne z wyjątkiem łóżek i 
materacy, ubrań też nie, ale artykuły higieniczne i  żywność tak, na bieżące funkcjonowanie 

 

Z-ca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska- najbardziej  potrzebna jest żywność i artykuły 
higieniczne. 

 

Prezydent Miasta Pabianic Grzegorz Mackiewicz –mieszkańcy cały czas przynoszą mimo 
już 4 tygodnia  wojny darowizny, ogrom potrzebny jest wielki i ten magazyn jest  potrzebny. 
Postawa pabianiczan piękna można na nich polegać. 

 

Radna Dorota Pędziwiatr- czyli hala nadal jako magazyn  działa.  Do niej   trafiają osoby z 
MCPS  z kartkami podanymi gdzie mieszkają ile osób, podejmują działania własne z Forum 
organizacji ale zaczyna brakować i prosi o wsparcie też dla niej. 

 

Radna Bożenna Kozłowska-miała telefon ze wspólnot mieszkaniowych ludzie mają  
Ukraińców ale nie chcą zgłaszać ich do śmieci. Prosi o interwencję  Prezydenta w tej sprawie. 

 



Radny Piotr Różycki – do  radnej Doroty  Pędziwiatr aby  przygotowała listę jakich potrzeba 
środków higienicznych i postara się. Poruszył sprawę broszury dot. zatrudniania Ukraińców 
bo ludzie nie wiedzą jak. 

 

Radna Bożenna Kozłowska- interwencja na piśmie do mieszkańców aby podawać te 
informacje. 

 

Radny Gabriel Grzejszczak- do Prezydenta od 28.03.br zamknięty odcinek  ul. 
Warszawskiej, pewnie ruch cały z ulicy Poprzecznej częściowo z ulicy Batorego, 
Garncarskiej, na Majdany czy nie rozważyć wprowadzenia również ruchu 
jednokierunkowego na ulicy Majdany,? 

 

Prezydent Miasta Pabianic Grzegorz Mackiewicz – sprawy śmieci  są bez uregulowań 
prawnych, w domach jednorodzinnych prosił, aby nie zgłaszać ich w deklaracjach bo ci ludzi 
przemieszczają się, i duże zamieszanie, czekamy na uregulowania ustawowe . Pismo było 
do Wspólnoty, że to jest okres przejściowy. 

 

Do radnego Piotra  Różyckiego –Powiatowy Urząd Pracy wydał broszurę, starosta to 
koordynuje, gminy  są tylko wspierające. 

          

Pani Mudzo reprezentująca Wspólnoty mieszkaniowe–  poruszyła sprawę, że nie zgłaszają 
śmieci. 

 

Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski – proponuje to po sesji to wyjaśnić. 

 

Prezydent Miasta Pabianic Grzegorz Mackiewicz –w tym piśmie jest komplet informacji. 

Do radnego Gabryjela Grzejszczaka- remont Zamkowej,  na pewno w  ul. Szewskiej musi 
być jeden kierunek bo autobus musi przejechać., na pewno przeanalizujemy to  i weźmiemy 
pod uwagę. 

 

Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski - do wszystkich  projektów uchwał zgłosił 
autopoprawkę dotyczącą ustawy o samorządzie gminnym należy dopisać poz.583. 

 

Ad. 5 

Prezydent Miasta Pabianic Grzegorz Mackiewicz – przedstawił projekt  uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia – Dziennym 

Ośrodku Adaptacyjnym dla Osób Niepełnosprawnych przy Miejskim Centrum Pomocy Społecznej 

w Pabianicach, (zał. Nr 6). 

uzasadnienie -W związku z rosnącą inflacją, powodującą konieczność ponoszenia zwiększonych 

kosztów niezbędnych w codziennym życiu przez samych uczestników Dziennego Ośrodka 

Adaptacyjnego dla Osób Niepełnosprawnych przy Miejskim Centrum Pomocy Społecznej 

w Pabianicach, jak i ich rodzin – w szczególności wzrost cen mediów, żywności, środków 

niezbędnych do pielęgnacji osób wymagających stosowania pielucho-majtek, środków 

kosmetycznych, leków, środków ortopedycznych i sprzętu rehabilitacyjnego – należy uwzględnić 

obniżenie wysokości odpłatności za pobyt  w ośrodku wsparcia – Dziennym Ośrodku Adaptacyjnym 

dla Osób Niepełnosprawnych przy Miejskim Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach. 

Uczestnicy są przede wszystkimi osobami z niepełnoprawnością intelektualną, jak również 
osobami  starszymi i z chorobą Alzheimera, wymagającymi szczególnej opieki. Ich stan 



zdrowia nie pozwala na korzystanie z innych form pomocy. Pobyt  w ośrodku wsparcia jest 
alternatywą dla pobytu w domu pomocy społecznej, którego średni miesięczny koszt 
utrzymania w powiecie pabianickim ustalony w 2022 r.  wynosi  4 750,00 zł. Wobec 

powyższego  zasadne  jest podjęcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Piotr Duraj -przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

 

Radny Antoni Hodak- dziękuje  panu prezydentowi za tę uchwałę wspiera kształt tej uchwały 
gdzie jest obniżka. To są osoby dorosłe niepełnosprawne i ich opiekunowie, te osoby i tak 
mają trudną sytuację, więc opłaty na dotychczasowym poziomie były dużym obciążeniem, 
teraz po obniżce będzie,będzie im lżej. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0, 1 osoba nie brała udziału. 

Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 7). Podjęto uchwałę Nr XLV/461 /22  (zał. Nr 8). 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Pabianic (zał. Nr 9). 

uzasadnienie -W dniu 27.12.2021 r. wpłynęła do Rady Miejskiej skarga na Prezydenta 
Miasta Pabianic dotycząca braku remontów i konserwacji uszkodzonej nawierzchni gminnej 
ulicy Tadeusza Świątka. Z uzyskanych wyjaśnień wynika co następuje: przedmiotowa droga 
została zgłoszona do utwardzenia w ramach Rządowego Projektu Polski Ład w sierpniu 
2021 roku. Jego realizacja ostatecznie rozwiązałaby problem stanu ulicy. Projekt ten jednak 
nie uzyskał akceptacji. Z uwagi na uwarunkowania techniczne oraz realizowany plan 
likwidacji dróg gruntowych na terenie miasta Pabianice, były one i będą utrzymywane w 
istniejących standardach tj. uzupełnianie ubytków, równanie i wałowanie nawierzchni do 
czasu ich utwardzenia masą bitumiczną. Należy zwrócić uwagę, że Zarząd Dróg Miejskich 
w Pabianicach na bieżąco utrzymuje stan przejezdności dróg gruntowych o nawierzchni z 
kruszyw łamanych oraz żużlowej. Każdego roku wykonuje roboty naprawcze mające na celu 
poprawienie stanu technicznego tych dróg. W 2021 roku takie prace wykonywane były na 
tej ulicy trzykrotnie: 21.04.2021, 28.06.2021 i 10.09.2021, każdorazowo ubytki uzupełniano 
kruszywem drogowym. Jednak nawierzchnie gruntowe przy niekorzystnych warunkach 
atmosferycznych bardzo szybko ulegają degradacji. Informuję również, że w dniu 
11.01.2022 nawierzchnia drogi ulicy Tadeusza Świątka została wyrównana, doprowadzona 
do stanu przejezdności. W tym roku będzie także zgłoszona do kolejnej edycji programu 
Polski Ład w celu jej utwardzenia. Zgodnie z art. 239 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. 
Kodeks postępowania administracyjnego (tj. Dz. U. z 2021 r. poz. 735, 1491, 2052 ) w 
przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia została uznana za bezzasadną i jej 
bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez 
wskazania nowych okoliczności organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje 
stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marta Cicha -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji za odrzuceniem skargi. 

 

Skarżący nie brał udziału w posiedzeniu, został skutecznie powiadomiony. 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

 



Głosowanie: za przyjęciem uchwały–17, przeciw-0, wstrzymało się 4, 2 osoby nie brały 
udziału w głosowaniu.. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 10). Podjęto uchwałę Nr 
XLV/462 /22  (zał. Nr 11). 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt  uchwały w sprawie uznania 
za bezzasadne wezwania z 28 stycznia 2022 r. do usunięcia naruszenia prawa Uchwałą Nr 
LXVII/561/06 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 29 czerwca 2006r.w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Pabianic w granicach 
administracyjnych Gminy Miejskiej Pabianice (zał. Nr 12). 

uzasadnienie -W dniu 28 stycznia 2022 r. wpłynęło do Rady Miejskiej wezwanie z Kancelarii 
Adwokackiej do usunięcia naruszenia prawa Uchwałą Nr LXV11/561/06 Rady Miejskiej w 
Pabianicach z dnia 29 czerwca 2006 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Pabianic w granicach administracyjnych Gminy Miejskiej Pabianice. 
Z uzyskanych wyjaśnień Prezydenta Miasta wynika co następuje:,,W związku z wezwaniem 
do usunięcia naruszenia prawa z dnia 28 stycznia 2022 r. dokonanego Uchwałą Nr 
LX11/561/06 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 29.06.2006 r. w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Pabianic w granicach administracyjnych 
Gminy Miejskiej Pabianice, złożonym przez adwokata reprezentującego skarżącego 
wyjaśniam, co następuje: Wniesione wezwanie dotyczy w szczególności ustaleń 
przedmiotowego miejscowego planu z zakresu przeznaczenia terenu. Zdaniem 
Skarżącego, „nieruchomość przy ul. Karniszewickiej 131 w Pabianicach umiejscowiona jest 
na terenach o przeznaczeniu wiodącym produkcyjno — usługowym". W wezwaniu 
sformułowany jest zarzut, że uchwalony plan miejscowy ustala przeznaczenie ww. 
nieruchomości w sposób sprzeczny ze studium, gdyż — zdaniem Skarżącego - „zgodnie ze 
Studium (...) nieruchomość ta leży na terenie o przeznaczeniu z przewagą zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej". Zdaniem skarżącego okoliczności te pozostają w ścisłym 
związku z naruszeniem jego interesu prawnego, jako właściciela nieruchomości i 
związanych z tym możliwości jej zagospodarowania. Zgodnie z ustaleniami cytowanego 
powyżej obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego teren przy 
ul. Karniszewickiej 131 (działka nr 94 obr. P-2) położony jest w jednostkach przestrzennych: 
S.28.1 / U/MN („zabudowa usługowa z dopuszczeniem zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej") i KD-L1/2 („ulica lokalna"-poszerzenie ul. Karniszewickiej). Zgodnie z 
zapisami ww. planu: § 23. 1. Na terenach oznaczonych na rysunku planu symbolem U/MN 
ustala się: 1) przeznaczenie terenów: a) usługi oraz działalność gospodarczą rzemieślniczą 
o uciążliwości nieprzekraczającej granic działki, jako podstawowe przeznaczenie terenu, b) 
zabudowę mieszkaniową jednorodzinną towarzyszącą funkcji usługowej, jako dopuszczalne 
przeznaczenie terenu, c) urządzenia obsługi technicznej, jako dopuszczalne przeznaczenie 
terenu, d) wyklucza się przedsięwzięcia mogące znacząco oddziaływać na środowisko (z 
wyłączeniem sieci infrastruktury technicznej); W ramach warunków zagospodarowania 
działki ustalone jest między innymi, że: a) obowiązuje wyprzedzająca realizacja obiektu 
usługowego w stosunku do zabudowy mieszkaniowej lub dopuszcza się równoczesną 
realizację obiektu usługowego wraz z zabudową mieszkaniową, 41. Ustała się następujące 
zasady w zakresie zagospodarowania ulic: 1) ustala się następujący podział ulic: 

a) ulice (drogi) publiczne pełniące funkcje w miejskiej sieci ulicznej (KD) oznaczone na 
rysunku planu symbolami: KD-G — ulice główne, KD-Z — ulice zbiorcze, KD-L — ulice 
lokalne, KD-D — ulice dojazdowe, (...) 5) dla ulic lokalnych KD-L ustala się: c) ul. 
Karniszewicka — na odcinkach od ul. Podmiejskiej do ulicy Projektowanej i od ul. Żelaznej 
do ul. Piłsudskiego — KD-L1/2: szerokość w liniach rozgraniczających 12,0 — 20,0 m, 

jedna jezdnia, dwa pasy ruchu, 

Zważając na cytowaną powyżej treść ustaleń planu, trudno zgodzić się z twierdzeniem 



Skarżącego, iż przedmiotowa nieruchomość znajduje się na terenie „o przeznaczeniu 
wiodącym produkcyjno — usługowym". Poruszana przez Skarżącego kwestia zgodności 
omawianego planu miejscowego ze Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Pabianic winna być rozpatrywana w oparciu o Studium obowiązujące w 
dacie uchwalania ww. planu miejscowego, tj. w oparciu o Uchwałę nr XLIX/436/05 Rady 
Miejskiej w Pabianicach z dnia 10 sierpnia 2005 r. w sprawie zatwierdzenia zmiany "Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Pabianic". Zgodnie 
z ustaleniami przyjętymi Uchwałą nr XLIX/436/05 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 10 
sierpnia 2005 r. w sprawie zatwierdzenia zmiany "Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Pabianic" przedmiotowa nieruchomość 
położona przy ul. Karniszewickiej 131 zlokalizowana była na obszarze oznaczonym 
symbolem U/MN - usługi komercyjne z dopuszczalną zabudową mieszkaniową 
jednorodzinną. Oznacza to, iż cytowane powyżej zapisy obowiązującego dla przedmiotowej 
nieruchomości miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, są zgodne z 
ustaleniami Studium, które obowiązywało w czasie procedowania tego planu i w dniu 
podejmowania przyjmującej go uchwały Rady Miejskiej. Ponadto nie można się również 
zgodzić z twierdzeniem, jakoby Rada Miejska w Pabianicach odstąpiła od dokonania 
czynności określonych w art.20 ust. 1 cytowanej ustawy, albowiem w § 1 ust.3 pkt.4 
omawianej uchwały Rady Miejskiej w Pabianicach: 

Stwierdza się zgodność planu z ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Pabianie, uchwalonego uchwałą Nr XVIII/184/99 
Rady Miasta Pabianie z dnia 01.12.1999r., wraz ze zmianami: uchwałą Nr XXIII/248/2000 
Rady Miasta Pabianie z dnia 29.03.2000r. i uchwałą Nr XLIX/436/05 Rady Miejskiej w 
Pabianicach z dnia 10.08.2005 r. Oznacza to, że Rada Miejska dokonała czynności 
określonych powyższym przepisem ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marta Cicha -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji za odrzuceniem wezwania. 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–16, przeciw-0, wstrzymało się -4.  3 osoby nie brało udziału w 

głosowaniu. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 13). Podjęto uchwałę Nr XLV/463 /22  (zał. Nr 

14). 

 

Przewodniczący Rady -ten  projekt jest  bez opinii komisji bo to jest czynność techniczna. 

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 
przekazania skargi do WSA  z autopoprawką (zał. Nr 15). 

uzasadnienie - Pismem z dn. 28 stycznia 2022 r.  Skarżąca, działająca przez Pełnomocnika, 
wezwała Radę Miejską w Pabianicach do usunięcia naruszenia prawa dokonanego 
Uchwałą  Nr LXII/561/06 Rady Miejskiej w Pabianicach z dn. 29 czerwca 2006 r. w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Pabianic w granicach 
administracyjnych Gminy Miejskiej Pabianice polegającego na niezgodności ustaleń planu 
w zakresie przeznaczenia terenu z ustaleniami Studium. Na sesję 24 marca 20202 r. został 
przygotowany stosowny projekt uchwały nie uznającej w/w wezwania. Jednocześnie przed 
terminem sesji wpłynęła w wymaganym terminie, tj. dn. 18 marca 2022 r. skarga  Skarżącej 
do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi na w/w  Uchwałę Rady Miejskiej 
w Pabianicach. W skardze podobnie jak w wezwaniu Skarżąca zarzuca niezgodność 



ustaleń planu dla terenu, na którym położona jest nieruchomość przy ul. Karniszewickiej 
131 w Pabianicach, z zapisami Studium. W tym stanie sprawy Rada podjęła uchwałę 
w sprawie uznania wezwania z dnia 28 stycznia 2022 r. do usunięcia naruszenia prawa 
Uchwałą Nr LXVII/561/06 Rady Miejskiej w Pabianicach z 2022 r. do usunięcia naruszenia 
prawa Uchwałą Nr LXVII/561.Wskazać należy, że zarzuty obecnej skargi są tożsame jak te 
podnoszone w skardze wniesionej w sierpniu 2021 r. przez Mariana Jakubka, 
rozstrzygniętej przez Sąd w sprawie sygn. akt: II SA/Łd 673/21. Odnosząc się do zarzutów 
skargi Organ wyjaśnia:Złożona skarga dotyczy w szczególności ustaleń przedmiotowego 
miejscowego planu z zakresu przeznaczenia terenu. Zdaniem Skarżącej, „nieruchomość 
przy ul. Karniszewickiej 131 w Pabianicach umiejscowiona jest na terenach 
o przeznaczeniu wiodącym produkcyjno – usługowym”. W skardze sformułowany jest zarzut, 
że uchwalony plan miejscowy ustala przeznaczenie ww. nieruchomości w sposób sprzeczny 
ze Studium, gdyż – zdaniem Skarżącej - „zgodnie ze Studium (…) nieruchomość ta leży na 
terenie o przeznaczeniu z przewagą zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej”. Zdaniem 
Skarżącej okoliczności te pozostają w ścisłym związku z naruszeniem jej interesu prawnego, 
jako właściciela nieruchomości i związanych z tym możliwości jej zagospodarowania. 
Zgodnie z ustaleniami cytowanego powyżej obowiązującego miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego teren przy ul. Karniszewickiej 131 (działka nr 94 obr. P-
2) położony jest w jednostkach przestrzennych: S.28.1 / U/MN („zabudowa usługowa 
z dopuszczeniem zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej”) i KD-L1/2 („ulica lokalna”- 
poszerzenie ul. Karniszewickiej). 

Zgodnie z zapisami ww. planu: 

§ 23. 1. Na terenach oznaczonych na rysunku planu symbolem U/MN ustala się: 

1) przeznaczenie terenów: 

a) usługi oraz działalność gospodarczą rzemieślniczą o uciążliwości nie przekraczającej 
granic działki, jako podstawowe przeznaczenie terenu, 

b) zabudowę mieszkaniową jednorodzinną towarzyszącą funkcji usługowej, jako dopusz-
czalne przeznaczenie terenu, 

c) urządzenia obsługi technicznej, jako dopuszczalne przeznaczenie terenu,d) wyklucza 
się przedsięwzięcia mogące znacząco oddziaływać na środowisko (z wyłączeniem sieci 
infrastruktury technicznej); 

W ramach warunków zagospodarowania działki ustalone jest między innymi, że: 

a) obowiązuje wyprzedzająca realizacja obiektu usługowego w stosunku do zabudowy 
mieszkaniowej lub dopuszcza się równoczesną realizację obiektu usługowego wraz z za-
budową mieszkaniową, 

§ 41. Ustala się następujące zasady w zakresie zagospodarowania ulic: 

1) ustala się następujący podział ulic: 

a) ulice (drogi) publiczne pełniące funkcje w miejskiej sieci ulicznej (KD) oznaczone na ry-
sunku planu symbolami: 

KD-G – ulice główne, 

KD-Z – ulice zbiorcze, 

KD-L – ulice lokalne, 

KD-D – ulice dojazdowe, 

(...) 

5) dla ulic lokalnych KD-L ustala się: 

c) ul. Karniszewicka – na odcinkach od ul. Podmiejskiej do ulicy Projektowanej i od ul. Że-
laznej do ul. Piłsudskiego – KD-L1/2: 

szerokość w liniach rozgraniczających 12,0 – 20,0 m, 



jedna jezdnia, dwa pasy ruchu. Zważając na cytowaną powyżej treść ustaleń planu, trudno 
zgodzić się z twierdzeniem Skarżącej, iż przedmiotowa nieruchomość znajduje się na tere-
nie „o przeznaczeniu wiodącym produkcyjno – usługowym”.Poruszana przez Skarżącą 
kwestia zgodności omawianego planu miejscowego ze Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Pabianic winna być rozpatrywana w oparciu o Studium 
obowiązujące w dacie uchwalania ww. planu miejscowego, tj. w oparciu o Uchwałę nr 
XLIX/436/05 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 10 sierpnia 2005 r. w sprawie zatwier-
dzenia zmiany “Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
Miasta Pabianic”.Zgodnie z ustaleniami przyjętymi Uchwałą nr XLIX/436/05 Rady Miejskiej 
w Pabianicach z dnia 10 sierpnia 2005 r. w sprawie zatwierdzenia zmiany “Studium Uwa-
runkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Pabianic” przedmiotowa 
nieruchomość położona przy ul. Karniszewickiej 131 zlokalizowana była na obszarze 
oznaczonym symbolem U/MN - usługi komercyjne z dopuszczalną zabudową mieszka-
niową jednorodzinną. Oznacza to, iż cytowane powyżej zapisy obowiązującego dla przed-
miotowej nieruchomości miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, są 
zgodne z ustaleniami Studium, które obowiązywało w czasie procedowania tego planu i w 
dniu podejmowania przyjmującej go uchwały Rady Miejskiej. Ponadto nie można się rów-
nież zgodzić z twierdzeniem, jakoby Rada Miejska w Pabianicach odstąpiła od dokonania 
czynności określonych w art.20 ust. 1 cytowanej ustawy, albowiem w § 1 ust.3 pkt.4 oma-
wianej uchwały Rady Miejskiej w Pabianicach:„Stwierdza się zgodność planu z ustaleniami 
studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Pabianic, 
uchwalonego uchwałą Nr XVIII/184/99 Rady Miasta Pabianic z dnia 01.12.1999r.,  wraz ze 
zmianami: uchwałą Nr XXIII/248/2000 Rady Miasta Pabianic z dnia 29.03.2000r. i uchwałą 
Nr XLIX/436/05 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 10.08.2005 r.”Oznacza to, że Rada 
Miejska dokonała czynności określonych powyższym przepisem ustawy o planowaniu i za-
gospodarowaniu przestrzennym. W świetle wskazanych okoliczności Organ nie znalazł podstaw 

do uwzględnienia skargi a tym samym niezbędne stało się  jej przekazanie  do Sądu. 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0.  2 osoby nie brały 
udziału. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 16). Podjęto uchwałę Nr XLV/464 /22  (zał. 
Nr 17). 

 

Ad.9 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały  w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2022r. - proj. 1 (zał. Nr 18). 

Uzasadnienie- I. Zwiększa się plan dochodów per saldem o kwotę 723.849,73 zł, w tym: 

- zwiększenie dochodów w związku ze zwiększeniem ze środków rezerwy części 
oświatowej subwencji ogólnej na 2022 r., - kwota 172.873,00 zł, 

- zwiększenie dochodów w związku ze zwiększeniem rocznej kwoty subwencji ogólnej na 
2022 r. -  kwota 26.872,00 zł, 

- zwiększenie dochodów o kwotę 455.670,33 zł, wynikających z przeniesienia 
niewykorzystanych środków w 2021 r w ramach zadania pn. „Laboratoria przyszłości”, 

- zmniejszenia dochodów o kwotę 1.565,60 zł, w związku z wypowiedzeniem 
porozumienia z Gminą Dobroń  w sprawie międzygminnych punktów katechetycznych, 

- zwiększenie dochodów o kwotę 70.000,00 zł w związku z podpisanym porozumieniem w 
dniu 16 lutego 2022 r. w sprawie powierzenia na 2022 rok Miejskiej Bibliotece Publicznej w 
Pabianicach zadań Powiatowej Biblioteki Publicznej. 



II. Zwiększa się plan wydatków per saldem o kwotę 723.849,73 zł, w tym: 

Wydział Edukacji Kultury i Sportu 

- zwiększenie wydatków bieżących na realizację zadań związanych z realizacją ich 
statutowych zadań (SP 16) - kwota 26.872,00 zł, 

- zwiększenie wydatków związanych z realizacją zadań pn. „Laboratoria przyszłości” 
realizowanych przez szkoły podstawowe - kwota 455.670,33 zł, 

- zmniejszenie wydatków bieżących na realizację zadań w grupie wynagrodzeń - kwota 
1.565,60 zł (porozumienie na punkty katechetyczne), 

- zwiększenie wydatków w grupie dotacji z przeznaczeniem na realizację zadań 
Powiatowej Biblioteki Publicznej - kwota 70.000,00 zł, 

- zwiększenie wydatków bieżących na realizację zadań w grupie wynagrodzeń w szkołach 
podstawowych - 169.471,70 zł, 

- zwiększenie wydatków bieżących w grupie dotacji na zadania bieżące - 3.401,30 zł. 

III. Ponadto dokonuje się  przeniesień: 

– między działami na kwotę 26.200 zł zmniejszając wydatki w Wydziale Edukacji 
Kultury i Sportu w grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań w 
rozdziale 80195, jednocześnie zwiększając wydatki związane z realizacją ich zadań 
statutowych w rozdziale 75085 w Kancelarii Prezydenta Miasta z przeznaczeniem na opłaty 
licencyjne związane z oprogramowaniem na obsługę płacową szkół i przedszkoli miejskich. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0, 2 osoby nie brały 
udziału. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 19). Podjęto uchwałę Nr XLV/465/22  (zał. Nr 
20). 

 

Ad. 10 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały  w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2022r. - proj. 2,(zał. Nr 21). 

Uzasadnienie- I. Po stronie dochodów dokonuje się zwiększeń o kwotę 254.794,22 zł: 

- z tytułu podpisania z Powiatowym Urzędem Pracy w Pabianicach w dniu 04.01.2022 r. 
porozumienia nr CAZ-I-612-1/MS/2022 w sprawie organizacji Prac Społecznie 
Użytecznych w kwocie 152.280,00 zł, 

- z tytułu podwyższenia wysokości dofinansowania kosztów rocznego pobytu jednego 
uczestnika w Warsztatach Terapii Zajęciowej w związku z Rozporządzeniem Rady 
Ministrów z dnia 30.12.2021 (Dz.U. 2022.3 z dnia 03.01.2022) w kwocie 48.000,00 zł, 

- w związku z niewykorzystaniem środków w roku 2021 na projekcie ”Środowiskowe 
Centrum Zdrowia Psychicznego dla dzieci i młodzieży w Pabianicach” zwiększa się budżet 
Miasta Pabianic  na rok  2022 w kwocie 54.514,22 zł. 

II. Po stronie wydatków dokonuje się zmian w kwocie 513.291,42 zł: 



- z tytułu podpisania z Powiatowym Urzędem Pracy w Pabianicach w dniu 04.01.2022 r. 
porozumienia nr CAZ-I-612-1/MS/2022 w sprawie organizacji Prac Społecznie 

 Użytecznych w kwocie 152.280,00 zł, (MCPS) 

- z tytułu podwyższenia wysokości dofinansowania kosztów rocznego pobytu jednego 
uczestnika w Warsztatach Terapii Zajęciowej w związku z Rozporządzeniem Rady 
Ministrów z dnia 30.12.2021 (Dz.U. 2022.3 z dnia 03.01.2022) w kwocie 48.000,00 zł, 
(MCPS) 

- w związku z niewykorzystaniem środków w roku 2021 na projekcie ”Środowiskowe 
Centrum Zdrowia Psychicznego dla dzieci i młodzieży w Pabianicach” zwiększa się budżet 
roku 2022 Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych w kwocie 54.514,22 zł, 

- z tytułu zwiększenia wydatków finansowych z dotacji UE na projekcie pn. „Nie ma jak 
rodzina” o kwotę 258.139,85zł w związku z niepełną realizacją zaplanowanych wydatków 
w 2021 r, (MCPS) 

- z tytułu zwiększenia wydatków finansowych z dotacji UE na projekcie pn. „Prowadzę 
swoją firmę 2" o kwotę 357,35zł w związku z niepełną realizacją zaplanowanych wydatków 
w 2021 r. (WSSiG) 

Po stronie wydatków dokonuje się przeniesienia w Miejskim Centrum Pomocy Społecznej 
w ramach wydatków bieżących kwoty 10.650,00 zł w celu zabezpieczenia środków na 
wkład własny do projektu pn. „Nie ma jak rodzina”. 

III. Ponadto wprowadza się do załącznika inwestycyjnego zadanie pn. „Doposażenie PCM 
Sp. z o.o  w kardiomonitory i pompy infuzyjne w ramach COVID-19 ” wprowadzone do 
budżetu wydatków WSSiG roku 2022 Zarządzeniem Prezydenta Miasta  Nr 2/2022/P z 
dnia 4 stycznia 2022 r. Zadanie ujęte było w budżecie roku 2021. Z przyczyn technicznych 
związanych z bankowością elektroniczną nie zostało zrealizowane do 31.12.2021 r. 
Realizacja płatności wobec kontrahenta nastąpiła w m-cu styczniu. 

IV. Zmiana wyniku budżetu. 

Skutkiem powyższych zmian po stronie dochodów i wydatków jest zmiana wyniku budżetu 
w roku 2022, który ulega zmniejszeniu o kwotę 258.497,20 zł i po zmianach będzie 
wynosił (-) 65.305.304,77 zł (deficyt budżetu). 

Deficyt planuje się sfinansować przychodami pochodzącymi z: 

- emisji obligacji komunalnych w kwocie 8.000.000,00 zł, 

- wolnych środków w kwocie 56.706.370,94 zł, 

- niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających 
z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych 
i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowego z udziałem tych środ-
ków w kwocie 598.933,83 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0.  2 osoby nie brały 
udziału w głosowaniu. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 22). Podjęto uchwałę Nr 
XLV/466/22  (zał. Nr 23). 

 



Ad.11 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały  w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2022r. - proj. 3 (zał. Nr 24). 

Uzasadnienie- I. Zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 196.782,00 zł: 

– z tytułu otrzymania środków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 
dofinansowanie zadania pn. „Remont drogi gminnej nr 108339E ul. Garażowa 
w Pabianicach” w kwocie 196.782,00 zł. 

II. Zwiększa się plan wydatków per saldem o kwotę 196.782,00 zł: 

1. wydatki bieżące (zmniejszenie o kwotę 300.000,00 zł): 

- zmniejszenie wydatków w grupie wydatków statutowych o kwotę 300.000,00 zł w Wydziale 
Ochrony Środowiska. Środki zostaną przeznaczone na wydatki majątkowe związane 
z przebudową nawierzchni punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych 
w Pabianicach. 

2.wydatki majątkowe – (łączna kwota zwiększenia per saldem 496.782,00 zł) w tym: 

- wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych w Pabianicach przy ul. Warzywnej 6” na kwotę 
300.000,00 zł (WOŚ), 

- wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa Starego Rynku 
W Pabianicach - tworzenie włączającej, inspirującej i aktywizującej mieszkańców zielonej 
przestrzeni publicznej” -  wkład własny do Rządowego Funduszu Polski Ład na kwotę 
500.000,00 zł (RIM), 

- zmniejszenie środków na zadaniu inwestycyjnym pn. „Przebudowa Starego Rynku 
w Pabianicach” na kwotę 100.000,00 zł, w związku z przeniesieniem wydatków na rok 
2023 (RIM), 

- wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn. „Remont drogi gminnej nr 108339E ul. 
Garażowa w Pabianicach” -  na kwotę 281.118,00 zł, w tym wkład własny w kwocie 
84.336,00 zł oraz dofinansowanie z RFRD w kwocie 196.782,00 zł (RIM), 

- zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej o kwotę 484.336,00 zł (RPiSB). 

III. Dodatkowo w związku z wprowadzoną ustawą z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy 
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, 
uzupełniono w § 4 katalog upoważnień dla Prezydenta Miasta do dokonywania zmian w 
budżecie. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik -przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 

 

Radny Włodzimierz Stanek- zakres remontu PSZOK-u na 300 tys. zł, jaki zakres prac. 

 

Pani Marta Karpińska - remont nawierzchni, ulokowanie dodatkowych kontenerów aby był 
bardziej dostępny. tak żeby po prostu ten punkt selektywnej zbiórki był bardziej wydajny i 
efektywny. 

 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska -na pewno do k. roku wykonane. 

 



Radny Dariusz  Cymerman-  czy w ramach remontu będzie uwzględnione, 

obecnej drogi tej wewnętrznej prowadzącej właśnie do wjazdu do punktu selektywnej 

zbiórki, bo jak byliśmy podczas jednej z kontroli Komisji Rewizyjnej, przed samym wjazdem 
jest dość wyboisty teren,  ta droga, która obecnie funkcjonuje, czyli przez teren ZGM-u . 

 

Pani Marta Karpińska – droga będzie niezależnie od ZGM, ta droga na ulicy Batalionów 
Chłopskich ona już jest przygotowana i gotowa do tego, żeby można było korzystać z 
PSZOK-u,niezależne od ZGM i tamtej drogi dojazdowej. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. 1 osoba nie brała 
udziału w głosowaniu. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 25). Podjęto uchwałę Nr 
XLV/467/22  (zał. Nr 26). 

 

Ad.12 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały  w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2022r. - proj. 4 (zał. Nr 27). 

Uzasadnienie- W związku z pismem z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi FB-
I.3111.1.5.2022 z dnia 16.02 2022 r. zwiększa się dochody budżetu państwa o kwotę 3.500 
zł. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw społecznych Piotr Duraj -przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0.  1  osoba nie brała 
udziału w głosowaniu. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 28). Podjęto uchwałę Nr 
XLV/468/22  (zał. Nr 29). 

 

 

 

Ad.13 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały  w sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2022 - 2037 (zał. Nr 
30). 

Uzasadnienie- Aktualizacja WPF spowodowana jest koniecznością urealnienia dochodów i 
wydatków budżetu. Szczegółowe wyjaśnienie zmian obrazuje załącznik nr 3 - „Objaśnienia 
przyjętych wartości do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 
2022-2037”. Dodatkowo w związku z wprowadzoną ustawą z dnia 12 marca 2022 r. o 
pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, 
uzupełniono w §§ 5 i 7 katalog upoważnień dla Prezydenta Miasta do dokonywania zmian 
w wieloletniej prognozie finansowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska-przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 



 

Nie było głosów w dyskusji. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0.  1 osoba nie brała 
udziału w głosowaniu. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 31). Podjęto uchwałę Nr 
XLV/469/22  (zał. Nr 32). 

 

Ad. 14 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Waldemar Boryń przedstawił projekt  uchwały 
w sprawie Podjęcie uchwały ws dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia specjalności i form kształcenia oraz podziału środków dla nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Miasto Pabianice (zał. Nr 33). 

uzasadnienie -do uchwały w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia specjalności i form kształcenia oraz podziału środków dla nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Miasto Pabianice na 2022 r. Zgodnie z art. 
70a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela (t. j. Dz.U. z 2021 r. poz. 1762) w 
budżetach organów prowadzących wyodrębnia się środki na dofinansowanie doskonalenia 
zawodowego nauczycieli, w tym na organizację doradztwa zawodowego w wysokości 0,8% 
planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. 
Organ prowadzący opracowuje na każdy rok budżetowy dofinansowanie form doskonalenia 
zawodowego oraz podział środków w oparciu o wnioski dyrektorów szkół. Podział środków 
został pozytywnie zaopiniowany przez związki zawodowe działające na terenie Miasta 
Pabianic. 

Opinie związków  (zał. Nr 34). 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. 1 osoba nie brała 
udziału w głosowaniu. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 35). Podjęto uchwałę Nr 
XLV/470 /22  (zał. Nr 36). 

 

Ad. 15 

Kierowniczka Schroniska Anna Kusiak przedstawiła projekt  uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Miasta Pabianic " (zał. Nr 37). 

uzasadnienie -Zgodnie z art 11 a Ustawy o ochronie zwierząt każda gmina musi ustalić 
Program opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz  zapobieganiu bezdomności”. Dzięki 
programowi w 2021 roku zapewniliśmy bezdomnym zwierzętom miejsca w Schronisku, 
opiekowaliśmy się kotami wolno żyjącymi, w tym przeprowadzaliśmy ich sterylizację, 
kastrację oraz dokarmialiśmy ich. Zapewnione zostało odławianie bezdomnych zwierząt, 
usypianie ślepych miotów oraz zapewnialiśmy miejsce zwierzętom gospodarskim. W 
schronisku przeprowadzana była obligatoryjna sterylizacja oraz kastracja zwierząt, jak 
również aktywnie poszukiwaliśmy właścicieli dla bezdomnych zwierząt. „Program opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami oraz zapobieganiu bezdomności” został poddany do 
zaopiniowania przez Powiatowego Lekarza Weterynarii, Fundację pomocy zwierzętom 
„Kundel Bury”, Grupę Miauczy kotek oraz Kołu Łowieckiemu ,, Złom'' w Pabianicach, a także 



Łódzkiemu Towarzystwu Opieki nad Zwierzętami. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik -przedstawiła pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 

Nie było głosów w dyskusji. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–23, przeciw-0, wstrzymało się -0. Wyniki głosowania 
imiennego (zał. Nr 38). Podjęto uchwałę Nr XLV/471 /22  (zał. Nr 39). 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP z autopoprawką  (zał. Nr 40). 

uzasadnienie -Zgodnie z artykułem 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 r. poz. 1372, 1834) do wyłącznej właściwości rady 
gminy należy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady 
gminy. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych 
została uregulowana uchwałą Nr IV/36/19 Rady Miejskiej w Pabianicach podjętą na 
podstawie art. 28 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 961, z późn. zm.). W dniu 1.01.2022 r. weszła w życie ustawa z dnia 
17.12.2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych (Dz. U. z 2021 r. poz. 2490), na mocy 
której art. 28 ustawy o ochronie przeciwpożarowej został uchylony. W związku z tym 
zachodzi konieczność podjęcia nowej uchwały regulującej wysokość ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaków ratowników, zgodnie z obowiązującymi przepisami w tym 
zakresie. Cytowana wyżej ustawa o ochotniczych strażach pożarnych w art. 15 ust. 1 i 2 
stanowi, że: „Art.15. 1. Strażak ratownik OSP, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, 
akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, otrzymuje, niezależnie od otrzymywanego 
wynagrodzenia, ekwiwalent pieniężny. 2. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala, nie 
rzadziej niż raz na 2 lata, właściwa rada gminy w drodze uchwały. Wysokość ekwiwalentu 
pieniężnego nie może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto, 
ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku Urzędowym 
Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski" na podstawie art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 
grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz. U. z 
2021 r. poz. 291 z późn. zm.) przed dniem ustalenia ekwiwalentu, za każdą rozpoczętą 
godzinę od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej. Ekwiwalent 
pieniężny jest wypłacany z budżetu właściwej gminy.". Ponadto przepis art. 32 ust. 1 pkt 1 
stanowi, że: „Koszty funkcjonowania ochotniczych straży pożarnych są ,pokrywane w 
szczególności z: 1) budżetów jednostek samorządu terytorialnego;" . Ponieważ przeciętne 
wynagrodzenie w trzecim kwartale 2021 roku wyniosło 5.657,30 zł (komunikat Prezesa 
Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 10 listopada 2021 r.), a wysokość ekwiwalentu 
pieniężnego za każdą rozpoczętą godzinę działania ratowniczego, akcji ratowniczej, 
szkolenia lub ćwiczenia nie może przekroczyć 1/175 tej kwoty, proponuje się wysokość 
ekwiwalentu pieniężnego za każdą rozpoczętą godzinę udziału strażaków ratowników OSP 
w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach w kwocie 
32,00 zł (słownie: trzydzieści dwa 00/100 zł). Z uwagi na to, że uchwała jest korzystniejsza 
dla beneficjentów, może wejść w życie z datą wsteczną, tj. z dniem 1 stycznia 2022 r. 
Pozwoli to na uniknięcie okresu, w którym nie obowiązywałaby żadna regulacja, dotycząca 
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP. Przedmiotowa uchwała podlega 
ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego. Przewiduje się, że 
zapewnienie w budżecie Miasta Pabianice na 2022 rok kwoty 20 000zł pokryje koszty 
udziału strażaków ratowników OSP w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 



szkoleniach lub ćwiczeniach, nie mniej jednak będzie zależało to od liczby zdarzeń na 
terenie miasta i czasu trwania tych zdarzeń. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Piotr Duraj -przedstawił pozytywną opinię 
Komisji. 

Nie było głosów w dyskusji. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–20, przeciw-0, wstrzymało się -0,  3  osoby nie brały 
udziału. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 41). Podjęto uchwałę Nr XLV/472 /22  (zał. 
Nr 42). 

 

Ad. 17 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt  uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XLIX/622/17 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie 
szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności o charakterze 
cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej (zał. Nr 
43). 

uzasadnienie -Przedmiotem Uchwały jest dokonanie zmiany Uchwały nr XLIX/622/17 Rady 
Miejskiej w Pabianicach z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu 
i trybu udzielania ulg w spłacie należności o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej. Przepisy art. 59a ust. 1 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 r. o finansach publicznych stanowią, że organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego może, w drodze uchwały, postanowić o niedochodzeniu 
należności o charakterze cywilnoprawnym przypadających jednostce samorządu 
terytorialnego lub jej jednostkom organizacyjnym wymienionym w art. 9 pkt 3, 4 i 13, których 
kwota wraz z odsetkami nie przekracza 100 zł, a w przypadku należności z tytułu 
rekompensaty, o której mowa w art. 10 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. o 
przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych — jeżeli jej kwota 
jest równa świadczeniu pieniężnemu w rozumieniu tej ustawy albo większa od tego 
świadczenia. Przepisu ust. 1 nie stosuje się do należności powstałych w związku z 
realizacją: 1) zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
ustawami; 2) programów, projektów i zadań finansowanych z udziałem środków, o których 
mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych. W związku z tym 
uszczegóławia się zapisy Uchwały, o której mowa we wstępie. Ponadto celem niniejszej 
Uchwały, w przypadku udzielania pomocy de minimis, jest przedłużenie okresu 
obowiązywania Uchwały nr XLIX/622/17 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 21 grudnia 
2017 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 
o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej do dnia 30 czerwca 2024 r. Możliwość przedłużenia czasu obowiązywania 
przedmiotowej Uchwały wynika z faktu, iż Komisja Europejska znowelizowała 
Rozporządzenie nr 1407/2013 z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie stosowania art. 107 i art. 
108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis i przedłużyła jego 
stosowanie do dnia 30 czerwca 2024 r. Na podstawie art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 30 kwietnia 
2004 r. o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej projekt programu 
pomocowego przewidujący udzielenie pomocy de minimis podlega wyłącznie zgłoszeniu 
Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, który w terminie 14 dni może 
przedstawić zastrzeżenia dotyczące przejrzystości zasad udzielania pomocy. Projekt 
Uchwały Rady Miejskiej w Pabianicach w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/622/17 Rady 
Miejskiej w Pabianicach z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu 
i trybu udzielania ulg w spłacie należności o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia 



warunków dopuszczalności pomocy publicznej został zgłoszony Prezesowi Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów w dniu 16 grudnia 2021 r., który pismem z dnia 4 stycznia 2022 
r. nie zgłosił zastrzeżeń do przedmiotowego projektu. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożena Kozłowska przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0.  2  osoby nie brały udziału w 

głosowaniu. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 44). Podjęto uchwałę Nr XLV/473 /22  (zał. Nr 

45). 

 

Ad. 18 

Z-ca Prezydenta Marek Gryglewski przedstawił projekt  uchwały w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych i dworców oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 
i dworców, których właścicielem lub zarządzającym jest Miasto Pabianice (zał. Nr 46). 

uzasadnienie -Następuje konieczność korekty Regulaminu korzystania z przystanków 
komunikacyjnych i dworców, których właścicielem lub zarządzającym jest Miasto Pabianice. 
Przedłożona propozycja aktualizacji Regulaminu uwzględnia uwagi organu nadzoru. 
Wykazy przystanków, określone w załącznikach nr 2, 3 i 4 pozostają niezmienione w 
stosunku do przyjętych uchwałą Nr XXXIX/416/21 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 20 
października 2021 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych i dworców oraz 
warunków korzystania z przystanków i dworców, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Miasto Pabianice. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik -przedstawiła pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–20, przeciw-0, wstrzymało się -0. 3 osoby nie brały  
udziału. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 47). Podjęto uchwałę Nr XLV/474 /22  (zał. 
Nr 48). 

 

Ad. 19 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt  uchwały w sprawie 
zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pabianicach na 
2022 rok (zał. Nr 49). 

uzasadnienie -Zgodnie z § 18 Regulaminu Rady Miejskiej w Pabianicach stanowiącego 
Załącznik Nr 3 do Statutu Miasta Pabianic, Komisja Rewizyjna przeprowadza kontrole na 
podstawie rocznego planu kontroli, zatwierdzonego przez Radę. Na posiedzeniu Komisji w 
dniu 7 marca 2022 roku przyjęto projekt rocznego planu kontroli, który stanowi załącznik Nr 
1 do niniejszego projektu uchwały, 

 

Nie było głosów w dyskusji. 

 

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. 2 osoby nie brały 
udziału. Wyniki głosowania imiennego (zał. Nr 50). Podjęto uchwałę Nr XLV/475 /22  (zał. 



Nr 51). 

 

Ad.20 

Komunikaty i informacje 

Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski – przypomniał o konieczności  złożenia  przez radnych 
oświadczeń majątkowych do końca kwietnia br. 

 

Radny Włodzimierz Stanek- zapytał  o korektę PIT-R z urzędu,  dlaczego to było. 

Wyjaśniono, że związane to było z naliczonym podatkiem od diet radnych. 

 

Ad.21 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski – o godz 14.30 zamknął XLV sesję Rady 
Miejskiej w Pabianicach. 

 

Załączniki  do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Pabianicach ul. Zamkowa 16, pokój 31. 

 

 

 Protokółowała :                                                             Przewodniczył :                                                                   

 

 

         Monika Ludziejewska                                                 Krzysztof Rąkowski 
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